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Natuur- en Milieuvereniging gemeente Heusden 
Ledenvergadering 

 
 

Datum: 11 oktober 2022 
Locatie: D’n Elshof, Elshout 
 
Aanwezig: 
Th. Boonmann, F. Vos, Wim Beunes, Frie de Gouw, Paul van Erve, Peter v.d. Velden, Sylvia Tilburgs, 
Paul Kreijger, Rien Melis, Wilhelmien Marti, Kees van Delft, Cees Akerboom, René Esser, Maureen 
Loluplalan, Joost v. Balkom, Martin Vissers, Bernadette Vissers, Ton Brok, Christ v.d. Aa, G. Brekelmans, 
Jan Pijnenborg, Jan Moeskops, Luci Toebak, Hermien v. Toorenburg, Stephan van den Bogaard, Ate 
Dijk, Fons van Dijk, Cor Gunnink (voorzitter), Harry Nijënstein (verslag) 
 
Afwezig met kennisgeving: 
Marian van der Linden, Anja Kleijn, Leon van Hoften, Bert Branten, Geert Romeijn, Gera Schaeperclaus, 
Steef Molema, Jeanne Laat, Jan Brok, Pierre Smolders, Joop van Dijk, Tonny v.d. Wiel, Bert Lamers. 

 
1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om half acht.  
 

2. Mededelingen 
Geen. 
 

3. Notulen ledenvergadering 31 mei 2022. 
Er wordt verwezen naar statuten en Huishoudelijk Reglement, maar waar zijn die beschikbaar? 
Op dit moment nog niet openbaar toegankelijk.  
Besluit:  
Statuten van Stichting en Vereniging en Huishoudelijk Reglement van de Vereniging zullen op 
korte termijn op de website gepubliceerd worden. 

 
Eindtijd staat als 21.4 in het verslag. Dit moet 21.45 uur zijn. 
 

 
4. Waakvlam 

Fons geeft aan dat Willemien de Groot wederom verhinderd is. Hij heeft de Waakvlam met 
bijbehorend cadeau (een boek over vleermuizen) onlangs uitgereikt aan Willemien. Zie voor 
een verslag hierover Digituurlijk okt 2022. 
 
 

5. Stand van zaken aankopen (proces en financieel) 
Er is in totaal EUR 225.124 is uitgegeven aan aankopen van gronden. Verder is een plan 
ingediend voor aankoop van perceel 3564 van het GOB. 
Aan de inkomstenkant staan EUR 250.000 als donatie. Daarnaast is door het GOB EUR 32.068 
toegezegd als subsidie van perceel Smeekens-3565 voor functiewijziging en inrichting; 
hiervoor moeten we nog wel de Kwalitatieve Verplichting via de notaris regelen. 
Verder gaan we binnenkort subsidie aanvragen voor functiewijziging en inrichting van perceel 
3424 indienen. Naar schatting kan dat EUR 47.500 opleveren (maar is nog afhankelijk van 
wijzigingen die het GOB gaan aanbrengen in de subsidie-regels). 
 
De totale reserves van Vereniging en Stichting hebben zich ontwikkeld van EUR 11.000 eind 
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2011 tot EUR 17.716 eind 2019. 
Eind 2020 en 2021 zijn de reserves meer dan verdrievoudigd. Een groot deel van dit geld is 
geoormerkte subsidies voor Dorpsnatuur. Nadat deze zijn ontvangen moesten we de meeste 
activiteiten meer dan een jaar uitstellen. Naar verwachting is het grootste deel van deze 
subsidies aan het eind van dit jaar uitgegeven. Het project Dorpsnatuur-VenneOost is 
inmiddels afgesloten.  
De toename van de reserves per eind 2021 bestaat verder uit recente donaties van leden en 
niet-leden voor grondaankopen (geschat op EUR 8.000) en door de provincie gesubsidieerde 
uren voor Dorpsnatuur (EUR 7.000 als we alles volgens plan gaan uitvoeren). 
Eerdere reserves zijn opgebouwd door voorzichtig financieel beleid (minder uitgeven dan er 
binnenkomt) en donaties voor het organiseren van natuurbeheer voor bedrijven (EUR 5.000?). 
 
 

6. NMVH en GMA – Hoe verder? 
Tijdens de vergadering van mei zijn door de leden een aantal vragen gesteld en opmerkingen 
gemaakt. Die hadden te maken met ‘hoe verder met aankopen’ en ‘de verhouding tussen 
Vereniging (NMVH) en Stichting Giersbergse Middel Akker (GMA). In de afgelopen maanden 
heeft het bestuur dit onderzocht. Een aantal bevindingen: 

a. Grootste verschil tussen een vereniging en een stichting is dat de eerste leden heeft en 
de tweede niet. In geval van een stichting beslist het bestuur, en niet de 
ledenvergadering. In het geval van GMA is voor wijziging van de statuten wel 
goedkeuring van het bestuur van NMVH nodig (dit is in de statuten vastgelegd). 

b. Relevante overeenkomsten hebben te maken met de ANBI-status (zowel NVMH en 
GMA hebben de ANBI-status van de belastingdienst ontvangen); daarnaast is de 
(bestuurs)aansprakelijkheid ook vergelijkbaar. 

c. Risico’s gepaard gaand met de aankopen liggen volledig bij de stichting en hebben 
geen gevolgen voor de vereniging. 

d. Werkgebied en doelstellingen, zoals deze zijn verwoord in de statuten van beiden, zijn 
vergelijkbaar: gericht op natuur en landschap. Daarnaast noemt de vereniging milieu 
expliciet, de stichting niet. 

e. Hoe de doelstellingen te bereiken verschilt wel: NVMH door beïnvloeding van gedrag 
en beleid, en door landschapsbeheer; GMA vooral door verwerven en herinrichten van 
gronden, educatie en ANBI-status. Maar omdat in beide statuten de opsommingen 
worden voorafgegaan door ‘onder meer’ is er voor beide ruimte om meer te doen. 

f. Het bestuur stelt voor om de stichting aan te houden om de volgende redenen: 
i. Stichting is slagvaardiger (kan sneller handelen, bv bij aankopen van gronden).  

ii. Spreiden van risico’s (gebeurt ook veel bij sportverenigingen).  
iii. Stallen van vermogen boven EUR 10.000  

Besluit: de vergadering besluit tot het blijven aanhouden van de stichting, 
waarbij de gelden die van de vereniging naar de stichting worden overgemaakt 
en geoormerkt. 
Voor: 27, tegen:2, onthoudingen: 0. 

g. NMVH heeft formeel alleen invloed op GMA via benoemen en ontslaan van 
bestuursleden. Er is geen directe zeggenschap over het (dagelijkse) beleid. 
NMVH ontvangt eens per jaar de jaarstukken. 

h. De huidige taakverdeling tussen vereniging en stichting wordt gehandhaafd. GMA richt 
zich vooral op aankoop en inrichten van gronden. GMA is terughoudend in publiciteit, 
NMVH blijft het uithangbord. 

i. Het GMA-bestuur beslist over uitgangspunten voor aankopen, over het gebruik en 
beheer van de aankopen, en het bestuur legt achteraf verantwoording aan de 
vergadering af. 
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j. Als gevolg van het bovenstaande (niet de vereniging maar de stichting gaat gronden 
aankopen) is Artikel 8 van het Huishoudelijk Reglement niet langer van toepassing 
wordt hierbij verwijderd.  
Het bestuur formuleert een nieuw artikel over de relatie tussen NMVH en GMA. 

k. Discussiepunt 1:  
Overdracht van de in eigendom zijnde NMVH-gronden aan GMA. Voordelen:  

i. Is overzichtelijk, alles in een hand. De leden voelen dat als ‘is dan niet meer 
van ons’.  

ii. Bij het aanvragen van beheersubsidies hoeft NMVH dan niet afzonderlijk 
geregistreerd te worden (administratie, kosten). 

Het bestuur onderzoekt eerst of er überhaupt beheersubsidie voor een zo’n klein 
oppervlakte aangevraagd kan worden.  
 

l. Discussiepunt 2:  
Bij het stallen van vermogen boven EUR 10.000 bij GMA willen de leden wel 
zeggenschap behouden. Alleen al uit het oogpunt van geoormerkte vergoedingen van 
buitenaf is dit nodig.  
Het bestuur onderzoekt hoe dit het beste geregeld gaat worden (juridisch)  

 
Het bestuur start op korte termijn met het opvolgen van de gevolgen van het voorgaande; 
op basis van de onderwerpen genoemd in het onder de leden verspreide document 
‘NMVH en GMA – hoe verder?’: Statuten vereniging, besturen vereniging en stichting, 
financieel, risico’s, bestuurdersaansprakelijkheid. 

 
 

7. Rondvraag 
Samenwerking met de gemeente: dat doen we op verschillende manieren: kwartaal-overleg 
bestuur met wethouder, kwartaal-overleg met beleidsmedewerker groen, onregelmatig 
overleg buitendienst (over beheer van bermen en openbaar groen), met beleidsambtenaren 
milieu (over luchtkwaliteit en afval) en met beleidsambtenaren Ruimtelijke Ordening (over 
bestemmingsplannen e.d.). 
 
Overigens is er wel zorg van onze kant over de frequente wijziging in de samenstelling van het 
ambtenaren-apparaat. Daardoor moet je vaak lopende overleggen weer vanaf het begin 
opstarten. Is nu aan de orde bij groenbeheer en luchtkwaliteit. 
 
Verder was de wethouder uitgenodigd om zijn visie op Luchtkwaliteit en Schone Lucht 
Akkoord te geven in de avond over Luchtkwaliteit-meetnet op 27 september jl. Helaas was op 
dezelfde avond een raadsvergadering, zodat hij deze uitnodiging niet kon aannemen (en ook 
de beleidsmedewerker moest op die avond in de raad optreden). 
 
Het werven van vrijwilligers gaat vooral via Digituurlijk en via het Vrijwilligerspunt van 
CountourDeTwern. De berichten in Digituurlijk worden doorgezet op Facebook en worden 
soms ook opgepikt door de media. Suggestie is dat we actiever gaan werven via social media.  

 
 

8. Sluiting 

Om 21.15 uur sluit de voorzitter de vergadering. 


